

HKSKH Easter Reconciliation Journey

香港聖公會復活期復和之旅

Lecture 1 Reflection time:

第一講反思問題：

Fr Nadim spoke about culture as this: "Culture is when a group of people meet, and interact WITH each other in a specific place in a specific time, and that allows this group of people, through interacting with one another, produce a style of life, like history, language, religion, the way they eat drink and dress."

拿添牧師這樣解釋文化：「文化就是一羣人在特定的空間和特定的時間相遇和互動，這便容讓那些人，那個羣組的人，透過他們的互動產生生活方式，例如歷史，例如語言，例如宗教，例如他們的飲食方式、他們的穿着方式。」

Is our "culture today" one that is conducive to the interactions of people which God has put together in this space and in this time?

我們「今天的文化」是否促成上帝於此時此地所安排的人與人之間的互動？

Have we drawn lines of us vs them? What does that say about us and the peace-making mission?

我們是否已在我們與他們之間畫線對壘？這對我們以及締造和平的使命表達甚麼信息？

What does incarnation mean to this divisive world where most are simplified into simply opposing right / wrong; black / white binary values?

在這個分裂的世界中，大部分事情純粹約化為互相對立的對與錯、黑與白的二元價值，那麼，道成肉身對這個世界有何意義？